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   گزارش
صحبت هلللاي 
گل محملدي که 
معتقد است سلرمايه گذاري کم در فوتبال سبب 
شده يک باشگاه زمين تمرين هم نداشته باشد و 
AFC به ايران ميزباني ندهد، به نظر مي رسد مشکل 
فوتبال با توجه به گردش هزار ميلياردي پول نيست، 
بلکه اولويت هاي اشتباه هزينه هاست که بيشتر پول 
را به سمت پرداخت قراردادهاي ميلياردي مي برد و 
بله توسلعه زيرسلاخت ها توجهلي نمي شلود.
سال هاست از کيفيت پايين زمين هاي تمريني 
و امکاناتي که بايد داش��ته باشند، مي نالند و هر 
چند وقت يک بار که تربيون دست شان مي آيد از 
کمبود زيرساخت ها گلايه مي کنند. آخرين آن 
سرمربي پرسپوليس است. يحيي گل محمدي که 
ديروز در حاشيه تمرين قرمزها به قول خودش 
سفره دلش را جلوي ميکروفون رسانه باز کرد و 
به بهانه اينکه کنفدراسيون فوتبال آسيا به ايران 
ميزباني ليگ قهرمانان و انتخابي جام جهاني را 
نداده است، از فدراسيون فوتبال تا وزارت ورزش 
را از زير انتقاداتش گذراند و براي مديران نسخه 
پيچيد که بايد بيش��تر س��رمايه گذاري کنند تا 

اتفاقات امروز تکرار نشود.
او گفته اس��ت: »بايد کار و سرمايه گذاری کنيم 
و به باش��گاه ها امکانات بدهيم. ما مشکل زمين 
تمرين داريم. بايد تيم هايی که قرار است در ليگ 
قهرمانان آسيا بازی کنند زمين استاندارد داشته 
باشند، اما از نظر امکانات خيلی ضعيف هستيم 
و نبايد انتظار داشته باشيم به ما ميزبانی بدهند. 
همين الان تيم های ليگ برتری ما هتل ندارند، 
حتی زمين مسابقه خوب هم نداريم، چه برسد به 
زمين تمرين. بايد به خودمان و شرايطی که وجود 
دارد نگاه کنيم. ما زمي��ن تمرين هم نداريم چه 

برسد به اينکه بخواهيم ميزبانی بگيريم.«
   قرارداد حرفه اي، امکانات آماتور

صحبت هاي گل محمدي البت��ه حرف خيلي از 
اهالي فوتبال است. اينکه 20 سال است ليگ ايران 
در اسم حرفه اي ش��ده، اما در عمل آماتور است، 
حقيقت تلخي است که همواره بسياري از افرادي 
که در باشگاه ها يا فدراسيون مسئوليت گرفته اند، 
سعي کرده اند براي اينکه ناکارآمدي شان به چشم 
نيايد، از کنار آن بي تفاوت بگذرند. اينکه ليگ يک 
کشور و باشگاه هاي آن پس��وند حرفه اي داشته 
باشند، اما از داش��تن يک زمين تمرين محروم 
باش��ند و هر روز از اين سر ش��هر به آن سر شهر 
دنبال يک زمين جديد ب��راي تمرين بچرخند، 
بدون شک يکي از معضلات اصلي فوتبال است 
و به خوبي گوياي کمبودهاي اساسي در توسعه 

زيرساخت های باشگاه های کشور است.
همه تيم ها کم و بيش با اين مشکل مواجه هستند و 
کمتر باشگاهي در ليگ ايران را مي  توان يافت که مربي 
و بازيکنش دغدغه يک زمين تمرين مناس��ب و کف 
امکاناتي را که يک باشگاه حرفه اي بايد داشته باشد، 
نداشته باشد و  سال هاست که بيشتر باشگاه هايمان با 

اين معضل درگير هستند. 
اين در حالی است که وقتي 20 سال پيش ليگ 
ايران حرفه اي شد و اولين دوره ليگ برتر سوت 
آغاز آن زده ش��د، يک��ي از بديهي ترين کارهايي 
که بايد صورت مي گرفت و از باشگاه ها خواسته 
مي شد، داش��تن حداقل معيارهاي حرفه اي در 
بخش تجهي��زات و امکانات بود. باش��گاه ها هم 
عمدتاً دولتي بودن��د و با توجه به اي��ن معيارها 
مديران آن مکلف مي شدند در عرض چند سال 
براي اينکه يک باش��گاه واقعي باش��ند، حداقل 
زيرساخت هاي سخت افزاري را که لازمه حضور 
در يک ليگ حرفه اي است  فراهم کنند. البته در 

يک دهه گذشته برخي باشگاه هاي صنعتي در اين 
زمينه پيشگام بوده اند و از امکانات نسبتاً خوبي 
برخوردارند، اما اکثر باش��گاه ها که عمدتاً دولتي 

هستند، چنين شرايطي را ندارند.
البته اين تنها مختص باشگاه ها و مديران دولتي 
که وارد فوتبال شده اند، نيست و فوتبال ملي هم 
تا همين دو سال پيش وضعيتي بهتر از باشگاه ها 
نداش��ت و هنوز فراموش نکرده ايم که کارلوس 
کي روش براي پيدا کردن يک زمين مناسب براي 
تمرين تيم ملي کل تهران را  گشت. در نهايت اما 
با سماجت سرمربي پرتغالي کمپ شماره 2 تيم 
ملي با يک چمن قابل قبول به بهره برداري رسيد 
تا ملي پوشان از خانه به دوشي خلاص شوند. اينکه 
تيم ملي در حال حاضر يک زمين تمرين خوب در 
اختيار دارد را نبايد به پاي مديران نوشت و بيشتر 
بايد آن را ميراث س��رمربي پرتغالي دانس��ت که 

برايمان به يادگار گذاشته است.
  پول هست، اما مديريت نيست

هم مسئولان باش��گاهي و هم فدراسيون فوتبال، 
زيرساخت هاي ضعيف تمريني و استاديومي را به 
بي پولي ارتباط مي دهند و مدعي هس��تند وقتي 
خزانه خالي است آنها با دس��ت خالي نمي توانند 
زمين تمرين خ��وب يا ديگ��ر امکانات��ي را که از 
بديهيات يک فوتبال حرفه اي است فراهم کنند و با 
سرمايه گذاري که در حال حاضر در فوتبال مي شود، 
تيم ها نمي توانند وضعيتي بهتر از اين داشته باشند. 
نکته اي که ديروز گل محمدي هم به آن اشاره کرد و 

گفت که بايد بيشتر پول وارد فوتبال شود. 
اما آيا واقعاً پول در فوتبال آنقدر کم است که يک 
باشگاه نمي تواند يک زمين تمريني مجهز داشته 
باشد! گردش بيش از هزار ميلياردي سالانه اي که 
باشگاه هاي دولتي در کشور دارند به خودي خود 
گوياي اين اس��ت که در فوتبال پول کمي هزينه 

نمي شود. هرچند اين رقم نسبت به بودجه اي که 
در کشورهاي عربي و شرق آسيا هزينه مي شود، 
عدد کوچکي است، اما با توجه به شرايط اقتصادي 
ما و آن کشورها، انتظار هزينه کردن مانند رقيبان 
آسيايي، انتظار معقولي نيس��ت و بايد هزينه اي 
که دولت در فوتبال مي کند در مقايسه با اقتصاد 

خودمان سنجيده شود. 
در اين شرايط بودجه حداقل 200 ميلياردي برخي 
از باشگاه هاي دولتي و صنعتي نشان مي دهد که 
برخلاف صحبت هاي گل محمدي، اتفاقاً در فوتبال 
سرمايه گذاري خوبي مي شود اما اولويت هايي که 
مديران چه يک باشگاه و چه يک فدراسيون براي 
هزينه کرد اين بودجه ک��ه از بيت المال پرداخت 
مي ش��ود در نظر مي گيرند، سبب ش��ده يکي از 
مهم ترين فاکتورهاي يک باشگاه حرفه اي که بحث 
زيرساخت هاست، مغفول واقع شود و توجهي به 

تأمين آن صورت نگيرد.
درد اصلي فوتبال باشگاهي و ملي، پول و سرمايه 
نيس��ت، وقتي در سطح باش��گاهي و فدراسيون 
80 درصد بودجه صرف قراردادهاي بي ضابطه با 
رقم هاي نجومي مي شود، نمي توان انتظار داشت 
که آن باشگاه براي تأمين امکانات دستش باز باشد 
و مديران توسعه زيرساخت ها را که جزو فاکتورهاي 
اوليه يک باشگاه است رها مي کنند، به خصوص که 
در فوتبال ايران هرچند باشگاه ها امکانات حرفه اي 
ندارند، ام��ا بازيکنان آن دس��تمزدهاي حرفه اي 
مي گيرند. قراردادهايي که در يک س��ال گذشته 
تا پنج برابر هم افزايش داش��ته و حجم زيادي از 
بودجه را بلعيده است. در صورتي که اگر پول نبود، 
نبايد باشگاه ها با چنين ارقامي با بازيکنان و مربيان 
قرارداد مي بس��تند. پس پول و بودجه هست، اما 
وقتي داشتن يک زمين تمريني اولويت نباشد، آن 

سرمايه به جيب بازيکن و دلال مي رود.
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شکستن رکورد پله پایان آرزوهایم نیست
درست چند روز بعد از آنکه در پی حذف زودهنگام يووه از ليگ قهرمانان نوک 
پيکان انتقادات رونالدو را نشانه رفته بود، ستاره پرتغالی بيانکونری با هت تريک 
برابر کالياری رکورد پله را پشت سر گذاشت. رونالدو پيشتر با به ثمر رساندن 
757 گل رکورد پله را شکسته بود، ستاره برزيلی تعداد گل های رسمی اش 
767 گل است. رونالدو اما بعد از آنکه تعداد گل هايش به عدد 770 رسيد، طی 
پستی نوشت: »دنيا و فوتبال از آن زمان تغيير کرده، اما اين بدان معنا نيست 
که ما تاريخ را آنطور که به نفع خودمان است تغيير دهيم، به همين دليل به 
خاطر احترامی که برای فوتبال اواسط قرن بيستم قائلم، آمار 767 گل پله و 
9گلی که او برای تيم ايالتی سائوئائولو و گلی را که برای تيم ارتش برزيل زده به 
عنوان گل رسمی در نظر گرفتم. اين دستاورد بزرگی است برای من که نامم 
بالاتر از پله در جدول بهترين  گلزنان دنيا قرار گيرد، چراکه هيچ بازيکنی در 
دنيا نيست که بدون شنيدن داستان هايی در مورد بازی ها و گل های پله بزرگ 

شده باشد، اما اين به معنای پايان آرزوهای من در فوتبال نيست.«

نقدي بر صحبت هاي سرمربي پرسپوليس که نداشتن زمين تمرين را دليل ندادن ميزباني آسيا مي داند

میلیاردرهاي زاغه نشین!

استارت آلکنو در غیاب لژیونرها
نخستين اردوی تيم ملی واليبال برای حضور در المپيک توکيو در حالی از 
هفتم فروردين ماه برگزار می شود که غيبت معروف در اين اردو بر شايعه 
اختلافات قديمی کاپيتان تيم ملی با س��رمربی جديد دامن می زند، اما 
خوش خبر سرپرست تيم واليبال ايران تأکيد می کند که در نخستين اردو 
هيچ يک از لژيونرها حضور ندارند و اين مختص معروف نيست: »نخستين 
اردوی تيم ملی زمانی برگزار می شود که لژيونرهای واليبال ايران درگير 
مسابقات داخلی خود هستند و تا پايان اين رقابت ها نمی توان از باشگاه ها 
درخواست کرد بازيکنان خود را در اختيار تيم ملی قرار  دهند. به همين 
دليل نه فقط سعيد معروف که هيچ يک از لژيونرها )اسفنديار، عبادی پور، 
غفور و کريمی( در نخستين اردو حاضر نخواهند بود و ديرتر به تيم ملی 

ملحق می شوند و آلکنو کارش را با بازيکنان داخلی آغاز می کند.«

پرداخت حقوق ناشنوایان المپیکی تا اردیبهشت
پژمان معتمدی ، دبير فدراس��يون ناش��نوايان از پرداخ��ت حقوق به 
ورزشکاران ناشنوای المپيکی تا ارديبهش��ت 1401 خبر داد: »اگرچه 
زمان برگزاری بازی های المپيک ناشنوايان به دليل کرونا از آذر 1400 
به ارديبهش��ت 1401 تغيير کرده، اما حقوق ورزشکاران ناشنوايی که 
موفق به کسب سهميه المپيک شده اند توسط کميته ملی المپيک تا 

ارديبهشت1401 به ورزشکاران پرداخت خواهد شد.«

شیوا نوروزی

دنيا حيدري

 مونشن گادباخ و آتالانتا 
شانس زيادی در بازی برگشت ندارند

کار آسان سیتی و رئال برای صعود 
دو مدعی اروپايی امش��ب با ه��دف صعود به دور بعد لي��گ قهرمانان 
به مصاف حريفان ش��ان می روند. در ادامه ديدارهای برگش��ت مرحله 
يک هشتم نهايی اين رقابت ها، رئال مادريد با آتالانتا روبه رو می شود و 

سيتی هم پذيرای گلادباخ است. 
    

منچسترسيتی با سرعت بالا به سمت موفقيت حرکت می کند. آبی ها 
هفته هاست که در اوج هس��تند و به جز همشهری ش��ان هيچ تيمی 
جلودار آنها نبوده اس��ت. تيم پپ گوارديولا در اروپا فعلًا به مش��کلی 
برنخورده است. آنها ابتدا اقتدارشان را در مرحله گروهی نشان دادند و 
در يک هشتم نهايی هم خوش شانس بودند و گلادباخ حريف شان شد. 
با شرايطی که سيتی دارد قطعاً تيمی چون گلادباخ نمی تواند خللی در 
برنامه های اين تيم انگليسی ايجاد کند. س��يتيزن ها در بازی رفت در 
پوشکاش آره نا با دو گل نسخه ميزبان را پيچيدند. با پيروزي 2 بر صفر 
کار سيتی در بازی برگشت به مراتب راحت تر است. آنها در بوداپست 
و در ورزشگاه پوش��کاش آره نا بدون اس��ترس به زمين می روند و اگر 
برنامه های سرمربی را به خوبی اجرا کنند، می توانند صعودی پرگل را به 
جمع هشت تيم برتر اروپا داشته باشند. من سيتی در ليگ جزيره آنقدر 
از رقبا فاصله گرفته که از همين حالا می ت��وان اين تيم را قهرمان اين 
فصل جزيزه خواند. اگرچه سيتی در دربی منچستر مغلوب يونايتد شد، 
ولی اختلاف 14 امتيازی با تيم دوم عملًا اميد و انگيزه را از تيم سولسشر 
گرفته است. سيتيزن ها شانس اول قهرمانی انگليس محسوب می شوند، 
در جام حذفی هم حضور دارند و ليگ قهرمانان نيز قطعاً يکی ديگر از 
اهداف شان است. سيتي اگرچه با تحميل شکست به گلادباخ نيمی از 
راه صعود را طی کرده، ولی گوارديولا هنوز کار را تمام شده نمی داند. 
ضمن اينکه پپ با حضور رقبايی چون بايرن مونيخ به هيچ وجه دوست 

ندارد تيمش را مدعی قهرمانی اروپا معرفی کند!  
وضعيت اين روزهای تيم آلمانی کاملًا به نفع منچسترس��يتی است. 
گلادباخ هفته هاس��ت رنگ آرامش به خ��ود نديده اس��ت. تيم دهم 
بوندس ليگا آخرين ب��ردش را نزديک به دو ماه پيش به دس��ت آورد. 
از آن زم��ان به بعد تيم مارک��و روزه ديگر رنگ آرامش ب��ه خود نديد. 
مونش��ن گلادباخ با شکس��ت برابر دورتموند از جام حذفی آلمان کنار 
رفته، از ش��ش بازی آخر خود در بوندس ليگا فقط يک امتياز کس��ب 
کرده و بازی رفت با سيتی را به حريف باخته است. با اين شرايط چطور 
می توان انتظار داش��ت تيم روزه در مجارس��تان برابر تيم اول جزيره 

شگفتی ساز شود. 
    

از رئال مادريد هم انتظار می رود به روند رو به رشد خود تداوم بخشد. تيم 
زيدان با فاصله گرفتن از مشکلات گذشته تا حدودی به آرامش رسيده 
و رئالی ها می کوشند با جبران امتيازهای از دست رفته فرصت قهرمانی 
اسپانيا را از دست ندهند. مادريدی ها در بازی رفت مقابل آتالانتا با يک 
گل از برگامو خارج شدند. حال همان تک گل ارزشمند مندی می تواند 
کار را برای صعود کهکشانی ها آسان کند. رئال اگرچه قدرت گذشته را 
ندارد و در اين فصل چند بحران بزرگ و سخت را پشت سر گذاشته، اما 
اين تيم هنوز يکی از مدعيان قاره سبز به حساب می آيد و هر حريفی را 
می تواند به دردسر بيندازد. زيزو که در برهه ای تا آستانه برکناری از رئال 
نيز پيش رفت، حالا به خوبی از پس مديريت تيم برآمده و قوهای سفيد 
اختلاف شان با اتلتيکوي صدرنشين را به شش امتياز کاهش داده اند. 
البته رئال فعلًا با يک بازی بيشتر در رده دوم لاليگاست و بارسلونا با تمام 
توان در تعقيب اين تيم است. در هر صورت بازی در ورزشگاه دی استفانو 
مادريد برای رئالی ها يک امتياز اس��ت و آنها حتی با يک تساوی بدون 
گل نيز می توانند صعود ب��ه يک چهارم نهايی را جش��ن بگيرند. نکته 
خوشحال کننده برای کهکش��انی ها گلزنی های کريم بنزماست. اين 
مهاجم در دو بازی گذشته تيمش  حکم فرش��ته نجات را داشته و در 

مصاف با آتالانتا نيز برای تکرار تأثيرگذاری اش تلاش می کند. 
رقيب ايتالياي��ی رئال هنوز به قضاوت داور بازی رفت معترض اس��ت. 
آتالانتا در آن بازی خيلی زود 10نفره ش��د و حتی س��رمربی اين تيم 
هم اخراج نادرس��ت بازيکنش را علت شکس��ت آتالانت��ا خواند. بازی 
امشب آخرين فرصت تيم چهارم سری آست. شاگردان گاسپرينی اگر 
می خواهند به راه ش��ان در ليگ قهرمانان ادامه دهند ديگر نمی توانند 
داور را بهانه کنند. رئال مادريد حريف قدری است و آتالانتا برای کنار 

زدن غول اسپانيايی کار سختی در پيش دارد.

 عزیزی خادم چرا از مقصر اصلی 
بحث میزبانی استفاده می کند؟

از دس��ت دادن امتي��از ميزبانی در ليگ 
قهرمانان آسيا و همچنين مقدماتی جام 
جهانی اتفاق��ی تلخ برای فوتب��ال ايران 
بود. اينک��ه ش��هاب الدين عزيزی خادم، 
رئي��س جديد فدراس��يون فوتبال اعلام 
کرده مديران قبلی مقصر از دست رفتن 
ميزبانی ايران هستند و او يک فدراسيون 
ويرانه را تحويل گرفته اس��ت، اصلًا قابل 
قبول نيس��ت. در حقيقت بايد گفت که 
اين بهانه ها نخ نما ش��ده و نمی توان با چنين اظهاراتی فرافکنی کرد. 
عزيزی خ��ادم در صحبت هايش به يک نکته اش��اره کرده که بس��يار 
عجيب است؛ او مدعی شده که ميزبانی از دست ما رفته و اين مسئله 
مربوط به يک سال گذشته و زمان حضور بهاروند در فدراسيون است. 
حالا اگر مقصر بهاروند اس��ت و بد کار کرده، چ��را عزيزی خادم به او 
سمت رئيس س��ازمان ليگ را داده و از او استفاده می کند! اين همان 
ابهامی است که رئيس جديد اشاره ای به آن نکرده است. از دست رفتن 
ميزبانی طبيعتاً برای زمان مديريت بهاروند بوده، ولي برايمان جالب 
اس��ت که عزيزی خادم اين صحبت ها را مطرح می کند. به هر حال او 
رئيس شدنش در فدراسيون را مديون بهاروند است، اما عملًا دارد از 
دست رفتن ميزبانی را به گردن او می اندازد. يک سؤال ديگر اينکه اگر 
فدراسيون ويرانه اس��ت، چرا عزيزی خادم رياست آن را قبول کرده با 
اينکه می دانسته وضعيت فوتبال ما چطور است، پس چرا نيامده بهانه 
می آورد؟ از اين به بعد هم بايد منتظر چنين بهانه هايی باشيم، چون 
مي خواهد اتفاقات منفی را به مديران قبلی نسبت دهد. مردم انتظار 
دارند که رئيس فدراسيون بتواند مشکلات را حل کند، نه اينکه فقط 
بگويد نمی توانم و مشکلات را گردن شخص ديگری بيندازد. اين نوع 

مديريت اصلًا درست نيست.

از شاگردانم راضي ام، اما مي توانستیم بهتر باشیم

قدرت شمشیربازي ایران را در مجارستان نشان دادیم
عن��وان  کس��ب      بازتاب
ششمي رقابت هاي 
شمشيربازي سابر مجارستان توسط ملي پوشان 
کش��ورمان، آن هم در حضور شمشيربازان مطرح 
جهان بار ديگر توانمندي و قدرت شمشيربازي ايران 
را به رخ حريفان کشيد و اين اميد را دوچندان کرد 
که سابريست هاي کش��ورمان حتي مي توانند به 
کس��ب مدال در المپيک توکيو هم چشم داشته 
باشند. پيمان فخري، سرمربي تيم ملي ايران که در 

اين مسابقات به برخي از نفرات اصلي چون عابديني 
و رهبر استراحت داده بود، در پايان اين مسابقات با 
ابراز رضايت از عملکرد شاگردانش گفت: »شروع 
خوبی در سال 2021 داشتيم و نش��ان داديم که 
پشتوانه تيم سابر ايران قوی است. ما با تيم دوم خود 
به جمع هش��ت تيم برتر دنيا راه يافتيم و بالاتر از 
ايتاليا و فرانسه قرار گرفتيم. واقعاً تيم دوم ما توانست 
کار بزرگی انجام دهد. با اين تيم نش��ان داديم که 

قدرتمند هستيم و پشتوانه خوبي داريم.«

تکليف قهرماني ليگ برتر واليبال 
فريدون حسن

     خبر
عصر امروز با انجام بازي سوم ميان 
دو تيم ش��هرداري اروميه و فولاد 
سيرجان مشخص مي شود. در حالي که تصور مي شد با توجه به برتري 
3 بر 2 شهرداري اروميه در بازي اول اين تيم بتواند کار قهرماني خود 
را در بازي عصر يک شنبه تمام کند و با پيروزي دوم قهرمان ليگ برتر 
شود، اما بازگشت فوق العاده فولاد سيرجان به مسابقه فينال و پيروزي 
قدرتمندانه اين تيم با حساب 3 بر صفر حالا شرايط را به گونه اي رقم 
زده که ديگر اروميه اي ها نمي توانند به راحتي خود را برنده بازي سوم 
بدانند. در بازي دوم دو تيم، فولاد سيرجان فقط در ست اول به دردسر 
افتاد و با نتيجه 28 بر 26 پيروز شد، اما در دو ست بعدي کار چندان 
سختي نداشت و به ترتيب 25 بر 22 و 25 بر 21 پيروز شد تا حالا با 
روحيه اي دوچندان نسبت به حريف آماده بازي ساعت 16 عصر امروز 
باشد، ديداري که سرانجام قهرمان ليگ برتر واليبال را معرفي مي کند. 
محمدرضا تندروان، سرمربي فولاد سيرجان که شاگردانش بازگشتي 

قدرتمندانه به بازي نهايي داشتند بعد از پايان بازي دوم با اشاره به اينکه 
با آمادگي ذهني کامل مقابل شهرداري اروميه قرار گرفتيم، گفت: »ما 
شب سختی را بعد از شکست در بازي اول گذرانديم و همه هم قسم 
ش��ديم تا تمام توان خود را برای بازی دوم بگذاري��م. آناليز حريف، 
ريکاوری بدنی و به دنبال آن ريکاوری روحی پس از شکست در تيم 
انجام شد و ما با آمادگی کامل ذهنی وارد بازی شديم. از شکست قبلی 
متوجه شديم که وقتی در ست پنجم 6بر يک پيش هستيم، ممکن 
است ببازيم و از اين تجربه استفاده کرديم و در حالی که پنج امتياز از 
شهرداری در ست سوم عقب بوديم بازی را برديم. ما تيم قدرتمند و 
کامل اروميه را که با هزينه اي بالا برای قهرمانی بسته شده بود شکست 
داديم.« پيمان اکبري، س��رمربي تي��م ش��هرداري اروميه هم که 
ش��اگردانش بهترين فرصت قهرماني را از دست دادند، گفت: »تيم 
سيرجان از فرصت هايی که داشت بهتر استفاده کرد. در هر ست چند 
امتياز بالاتر از حريف بوديم، اما متأسفانه از اتفاق خوبی که برايمان رخ 

داده بود اصلاً استفاده نکرديم و بازی از دستمان خارج شد.«

بازگشت قدرتمندانه سيرجان به فينال

 امروز قهرمان لیگ والیبال 
معرفي مي شود

رقابت هاي ليگ جهاني کاراته وان ترکيه با کسب دو مدال طلا، يک نقره و دو 
حامد قهرماني

     چهره
برنز و کسب عنوان سومي براي ملي پوشان مرد و زن کشورمان به پايان رسيد. 
در اين مسابقات سجاد گنج زاده و ذبيح الله پورشيب موفق به کسب مدال طلا 

ش��دند. رزيتا عليپور نقره گرفت و علي اصغر آسيابري و سارا بهمنيار نيز 
صاحب مدال برنز شدند تا به اين ترتيب شاگردان هروي و خوشقدم 
بعد از ترکيه ميزبان و اسپانيا روي سکوي سوم مسابقات قرار بگيرند. 
سمانه خوشقدم، سرمربي تيم ملي بانوان کاراته کشورمان پس از 
درخشش و موفقيت شاگردانش در نخستين مرحله ليگ جهاني 
در سال 2021 گفت: »با توجه به دوری يک ساله بازيکنان از تاتامی، 
فقط به دنبال اين بوديم که بازيکنان قبل از رويداد ليسبون که 

آخرين رويداد برای کسب سهميه از طريق رنکينگ 
است، يک مسابقه جدي را تجربه کنند. به دنبال 

زمين قوی تری بوديم ت��ا نتيجه تغييرات 
تاکتيکی و تکنيکی را ک��ه در بازيکنان 

ايجاد ک��رده بوديم 
مشاهده و بچه ها را 
تس��ت کنيم. اين 

شرايط در ترکيه مهيا شد 
و از عملک��رد بچه ها راضی 

هستم، اما می توانستيم از اين 
هم بهتر باشيم.«

محمد پنجعلي

 پيشکسوت فوتبال 

وعده های فدراسیون جدید با چاشنی کنایه!
تغييرات ظاهری در فدراسيون فوتبال هم دردی از فوتسال بانوان دوا نکرد و 
برای بانوان اين رشته که دو عنوان پرافتخار قهرمانی در آسيا را برای ايران به 
ارمغان آوردند، نه آب شد و نه نان. تازه واردان ساختمان سياهرنگ خيابان 
س��ئول اگرچه وعده پرداخت پاداش های معوقه از سال 2018 را تا قبل از 
فرا رسيدن عيد نوروز می دهند، اما نه با تقدير و تشکری که در شأن بانوان 
فوتسال ايران است، تيمي که با دست خالی و با کمترين امکانات توانست دو 
عنوان پرافتخار قهرمانی را برای پرچم پرافتخار ايران کسب کند، بلکه با طعنه 
و کنايه هايی که نشان می دهد اندک تغيير ايجاد شده در نفرات فدراسيون 

نيز کوچک ترين تغييری در نوع نگرش آنها ايجاد نکرده است.
در حالی که انتظار می رفت تأخير دو ساله در پرداخت پاداش بانوان فوتسال 
ايران با در نظر گرفت��ن ديرکردی معقول پرداخت ش��ود،  اما نايب رئيس 
عزيزی خادم آب پاکی را روی دست بانوان فوتساليست ريخت که خبری از 
افزايش رقم پاداش هايی که طی دو سال اخير در صف پرداخت گير کرده اند، 
نيست: »اول اصل پاداش ها را بدهيم، بعد اگر پولی در جيبمان صدا کرد بين 

دوستان تقسيم می کنيم.«
عجيب يا دور از انتظار نيست ناله های فدراسيون نش��ين هاي تازه وارد در پی 
تغييرات ايجاد شده از بی پولی، اما مسئله نحوه برخورد با افتخار آفرينانی است 
که با کمترين امکانات و سخت ترين شرايط بهترين نتيجه را گرفتند، ولي به 
جای تقدير، تشکر و پرداخت پاداش قهرمانی های پرافتخارشان سماق مکيدن 
سهم شان شد و امروز هم که قصدی برای پرداخت حق و حقوق شان بعد از دو 
سال انتظار ديده مي شود، حرف های کنايه آميزی را بايد تحمل کنند که نيشتری 

تلخ تر از دو سالی است که به انتظار دريافت پاداش های خود نشستند!
جدا از آنکه انتظار می رفت موسوی، نايب رئيس تازه وارد فدراسيون بنا بر 
ادعاهايش مبنی بر دفاع از حق و حقوق بان��وان در اين عرصه با کلامی در 
شأن بانوان پرافتخار فوتسال ايران از عدم افزايش پاداش ها سخن بگويد، 
اين سؤال مطرح می شود که چرا هميش��ه برای امثال بانوان فوتسال که 
افتخارآفرينی های شان برکسی پوشيده نيست پول نيست؟ چرا فدراسيون از 
همه ظرفيت های خود، وزارت ورزش و حتی دولت برای ماستمالی يا جبران 
گندکاری های مديران نالايق و بی کفايت بهره می برد و از هيچ کوششی در 
اين راستا يا حتی پرداخت پاداش های هنگفت و کلان به فوتبال آقايان در 
پی کسب بردهای پيش پا افتاده فروگذار نيست، اما پای بانوان که به ميان 
می آيد کفگيرش چنان به ته ديگ می خورد که بعد از دو سال حاضر به در 

نظر گرفتن ديرکرد پاداش ها هم نيست؟!
صدالبته آنهايی که امروز مس��ند قدرت در فدراس��يون فوتبال را به دست 
گرفته اند تازه وارد هستند و نمی توان اشتباهات قبلی ها را به پای آنها نوشت، 
اما حرف ها، صحبت ها و رفتار آنها نشان می دهد که ديدگاه چندان متفاوتی از 
مديران قبلی ندارند. ضمن اينکه همين تازه وارد بودن شان خود دليل خوبی 
است برای آنکه احترام بيشتری برای امثال بانوان فوتساليست کشور قائل 
شوند که به رغم افتخارآفرينی های قابل تقديری که داشته اند نه فقط شاهد 
هيچ تقدير و تشکری که در شأن آنها باشد، نبودند که دو سال است چشم انتظار 
اندک پاداشی هستند که وعده اش داده شده، اما هنوز به دست شان نرسيده 
و طی اين مدت چند برابر اين پاداش اندک حرف هايی تأسفبار نيز شنيده اند.
بعد از آنکه مديران قبلی مدعی شدند پاداش اين قهرمانی ها بايد معنوی 
باشد و بانوان فوتساليست نبايد انتظار پاداش نقدی داشته باشند و به تخريب 
شخصيتی آنها پرداختند، امروز نيز مديری تازه وارد که اتفاق از جنس همين 
بانوان نيز هست با کنايه آنها را خطاب قرار می دهد که بگذاريد اصل پاداش را 

بگيرند و اگر پولی در جيبمان صدا کرد آن را هم تقسيم می کنيم!
اگرچه پرداخت پاداش بانوان فوتساليست برای کسب دو عنوان پرافتخار 
قهرمانی در آسيا امروز مسئله اصلی است، اما مسئله مهم تر نحوه برخورد 
مديرانی است که گويا هنوز آشنايی لازم در زمينه برخورد با قهرمانان خود 
را ندارند، آن هم وقتی با ديرکرد دو ساله مقصر اين داستان هستند، اما رفتار 
و گفتار پرايرادشان نشان از آن دارد که کمافی السابق دست پيش می گيرند 
که پس نيفتند و از موضع قدرت سخن می گويند، آن هم به شکلی که بايد 

گفت خجالت هم خوب چيزی است.
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